
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 359 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 3. maj 2006 
 

Spørgsmål 359: 
"Hvad vil det koste at gennemføre den af HjerneSagen foreslåede hand-

lingsplan? Det bedes samtidig oplyst, hvor stort et beløb der ved en gen-

nemførelse af handlingsplanen kan ventes sparet på de direkte sundheds-

udgifter forbundet med hjerneblodpropper og hjerneblødninger (i HjerneSa-

gens henvendelse er de årlige udgifter hertil oplyst til min. 2,7 mia. kr.)." 

 

Svar: 
Jeg har i anledning af Sundhedsudvalgets spørgsmål bedt Sundhedsstyrel-

sen om en udtalelse, som jeg kan henholde mig til. 

 

Sundhedsstyrelsen oplyser:  

”at Statens Institut for Folkesundhed har forsøgt at gennemføre beregnin-

ger over, den belastning forhøjet blodtryk årligt lægger på samfundet. Sty-

relsen kan ikke på det foreliggende tage stilling til omkostningerne. Der 

foreligger ingen nyere danske beregninger, der belyser sundhedsvæsenets 

omkostninger relateret til forhøjet blodtryk. Sundhedsstyrelsen har intet 

vidensgrundlag for at udtale sig tilsvarende om udgifterne relateret til hjer-

neblodpropper.” 
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